

## 旅游探访指数 - 创意工作室公寓

总分：3.5/5.0 (藏在历史建筑顶层的工业考古现场)

### 1. 私密性与可达性:

- 该项目位于斯洛伐克布拉迪斯拉发一栋始建于 1928 年的历史建筑顶层。作为一间私人创意工作室，它并不作为常规的景点对公众开放。想要实地探访，通常需要通过商务预约或学术交流的形式。

### 2. 混凝土天花的历史张力:

- 改造中最具魄力的举措，是将掩盖了数十年的抹灰层剥除，让粗犷的钢筋混凝土天花横梁重见天日。这些微微向上翻折的梁柱结构，瞬间成为了整个空间的视觉锚点，赋予了这间 85 平方米的顶层公寓一种犹如地质分层般的历史纵深感。为了不喧宾夺主，本土设计团队刻意选用了玻璃隔断、管状钢铁家具以及原色画布等轻盈材质，完美维系了空间的开放与连续。

### 3. 充满巧思的工业细节:

- 工作室没有使用生硬的隔墙，而是通过白灰两色的地板来划分区域：白色区域用于会议与汇报，深色区域则配有带轮子的工作台，专供手工生产。空间中最具诗意的一笔，是悬挂在天花板上的水龙头——它是由拆除施工时废弃的旧燃气管道焊接而成的，精妙地将工业废料转化为了兼具功能与美感的空间装

置。

## 探访指南

- **最佳方式:** 强烈推荐通过专业的建筑媒体进行云端赏析。重点观察沿着外侧横梁隐藏的灯带是如何将柔和的漫射光打在墙面上，从而化解掉厚重混凝土带来的压抑感的。
- **看点:** 仔细品味建筑师在处理历史建筑时的克制哲学：不将新的形式强加于旧宅之上，而是让建筑本体的骨架特质（如裸露的横梁与老旧燃气管）来生成全新的空间叙事。

**一句话总结:** 它像一场在顶层公寓里进行的温柔考古，剥开近百年的粉饰，用一根旧燃气管和几块原色画布，唤醒了混凝土骨架中最原始的工业诗意。

---

## Travel & Visit Index - Apartment Conversion into a Creative Studio

**Total Score: 3.5/5.0 (An Industrial Archaeology Site Hidden in a Historic Top-Floor Apartment)**

### 1. Privacy & Accessibility:

- Located on the top floor of a historic 1928 landmark building in Bratislava, Slovakia, this project operates as a private creative studio. It is not open to the general

public as a conventional cultural attraction. In-person visits typically require a formal business appointment or academic exchange arrangement.

## **2. The Historical Tension of Concrete Ceilings:**

- The most decisive move in this conversion was stripping away decades of plaster to uncover the raw reinforced concrete ceiling beams. These branching structures, sloping gently upward toward the facade, instantly became the visual anchor of the entire space, endowing the 85-square-meter apartment with an almost geological sense of historical depth. To avoid competing with this visual weight, the architects deliberately employed a light-touch material palette—glass partitions, tubular steel furniture, and suspended raw painter's canvases—to maintain spatial openness and continuity.

## **3. Ingenious Industrial Details:**

- Instead of using rigid partition walls, the studio utilizes floor colors for zoning: a white area for meetings and presentations, and a gray area equipped with wheeled desks for hands-on production. The most poetic stroke

in the space is the ceiling-mounted faucet—it was welded together from old gas pipes discovered during the demolition process, perfectly transforming industrial archaeology into a functional and aesthetic spatial installation.

### **Visitor Guide**

- **Best Way to Visit:** A digital tour via professional architectural media is highly recommended. Focus on observing how the lighting strips concealed along the outer beams cast soft, indirect light across the walls to neutralize the heaviness of the concrete structure.
- **Highlights:** Carefully appreciate the architects' philosophy of restraint when dealing with historic buildings: rather than imposing new forms onto the inherited structure, they allow the building's latent structural qualities (like the exposed beams and old gas pipes) to generate a completely new design logic.

**One-Sentence Summary:** Like a gentle archaeological dig in a top-floor apartment, it peels back nearly a century of plaster, using an old gas pipe and raw canvases to awaken the most primal industrial poetry within its concrete skeleton.

